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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben
Írásbeli kérdés

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a Kormány
tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 94/2018. (V. 22.) Korm. rendelet 92.§ 4., 11. pontja
szerinti feladatkörében eljáró Dr. Káslcr Miklós Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető
miniszterhez,

,,Megfogadja-e a kormány az Európai Unió Alapjogi Ügynökségének a gyerekszegénység 
csökkentéséről szóló tanácsait?

Milyen konkrét intézkedéseket tesznek a gyerekszegénység csokkentese érdekében?" 

címmel. A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

Ma van a szegénység elleni küzdelem világnapja. Különösen aktuális tehát feltenni néhány
kérdést a kormány szegényellenes intézkedéseiről, különösen a gyerekszegénységről.
Ennek szükségességét erősíti az EU Alapjogi Ügynökségének a témában most megjelent
jelentése. Ebből érdemes kiemelni, hogy alig vannak országok, ahol több gyerek él
szegénységben vagy társadalmi kirekesztettségben, mint nálunk. Három ország van csak az EU
ban, ahol több gyereket fenyeget a szegénység, Görögország, Románia és Bulgária. (A
megállapítás a legfrissebb adatokra is érvényes.) A jelentés azt is megállapította: a magyar
családok 24 százalékában élnek gyerekek lakhatási szegénységben, ezek a családok hónapról
hónapra küzdenek azért, hogy ki tudják fizetni a lakhatásuk költségeit.
Ajánlásokat is megfogalmaztak: a magyar kormány a költségvetés elkészítésekor is jobban
figyelj a gyerekek jogaira, legyen külön sor a büdzsében az ezzel foglalkozó szervezetek
támogatására. Különösen oda kell figyelni a kormányzati kiadások tervezésekor arra, hogy a
legnagyobb veszélynek kitett gyerekeket, a romákat, a menekülteket és a menedékkérőket
segítsék -- arra is emlékeztettek, hogy Magyarország esetéhen ezzel a kéréssel még 2014-ben
álltak elő, vagyis már a menekülthullám előtt is szó volt erről. De arra is külön kitért a jelentés,
hogy azokat a családokat fokozottan támogatnia kell az államnak, ahol fogyatékossággal élő
gyerek van, vagy ahol csak egy szülő neveli a gyerekeket.
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Azt is leírják, hogy a családoknak adott támogatások nem emelkedtek annyira az elmúlt években,
mint amennyivel a megélhetés költségei nőttek.
De nem csak a pénz hiányzik, több olyan pontot is találtak a jelentés szerzői, amellyel probléma
van Magyarországon. Például nem jut hozzá· minden gyerek a minőségi oktatáshoz, nem
megfelelő a gyerekek egészségügyi ellátása, különösen a. sérülékeny társadalmi helyzetüeké és a
fogyatékossággal élőké, a szegény nagycsaládosoknak pedig a mindennapi megélhetése is
rendkívül drága.
Azokra a gyerekekre sem szán a kormány eleget, akik valamilyen okból nem élhetnek a saját
családjukkal. Külön problémaként emelték ki a fogyatékossággal élő és a roma gyerekek
diszkriminációját az örökbefogadási folyamat alatt.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat:
• Megfogadja-e a kormány az Európai Unió Alapjogi 'Ügynökségének a

gyerekszegénység csökkentésérűl szóló tanácsait?
• Milyen konkrét intézkedéseket tesznek a gyerekszegénység csökkentése érdekében?
• Milyen konkrét intézkedéseket tesznek a lakhatási szegénység csökkentése

érdekében?
• Mikor emelik az évek óta változatlan összegű családi támogatásokat?
• Mit tesznek azért, hogy javuljon az említett társadalmi csoportok hozzáférése az

oktarásho» és a;,; egészségügyi rendszerhez?
• Mi tesznek, hogy megszűnjhn, vagy legalább csökkenjen az említett társadalmi

csoportokkal szembeni díszkríminácíé?

Várom megtisztelő és teljes körű válaszát!

Budapest, 2018. október 17.

Bangóné Borbély Ildikó
országgyűlési képviselő

(MSZP)


